

# P2P DISPATCH

PATHWAYS TO PROSPERITY eBULLETIN

## Pathways to Prosperity 2024 National Conference

**Supporting Newcomers to Canada: A Roadmap  
to Inclusive Collaboration for Collective Impact**

**November 25-26, 2024: P2P 2024 National Conference**  
**In Person and Virtual**

**November 27, 2024: P2P-FCFA Conference for Local  
Immigration Partnerships and Réseaux en immigration  
francophone**  
**In Person and Virtual**

**Hyatt Regency Hotel, Vancouver**



We are excited to announce that this year's keynote speaker for the Pathways to Prosperity National Conference is **Jennilee Austria-Bonifacio**. After working in multiple school boards as a school settlement worker, public speaker, and community-based researcher, Jennilee founded Filipino Talks—a program that builds bridges between educators and Filipino families. Her work with over 1200 Filipino newcomer youth inspired her

debut novel, [Reuniting With Strangers](#), which was a finalist for the Jim Wong-Chu Emerging Authors Award, awarded a silver medal for Multicultural Fiction in the Independent Book Publishing Awards, named one of CBC's Best Books of 2023, and was longlisted for the Toronto Book Awards and Canada Reads 2024. Alongside her literary accomplishments, her journey in the settlement sector continues, as she currently serves as the



The Western Network for Economic and Social Trends (NEST) and the Pathways to Prosperity Partnership (P2P) are pleased to be releasing their joint report, [Discrimination and Other Challenges Experienced by Racialized Newcomers When Accessing Settlement Services in Southwestern Ontario](#). This report is based on a project that explores the barriers faced by racialized newcomers in accessing settlement services — including the racism and discrimination they may experience — in small and mid-sized communities in Southwestern Ontario.

Through interviews with 94 newcomers and 15 key informants in eight regions of

Communications and Program Outreach Specialist at Together Project, an initiative of MakeWay. Born and raised in Sarnia, Ontario, Jennilee lives in Toronto, where she is a founding member of Salaysay, a collective of Filipino-Canadian writers whose work spans genres and generations.

[Register here](#)

## Call for Proposals for Workshops and Roundtables

We will be holding in-person and virtual concurrent workshop and roundtable sessions during the P2P 2024 National Conference and the P2P-FCFA Conference for LIPs and RIF.

### Proposals may be submitted for:

- In-person workshops and roundtables at the P2P 2024 National Conference on November 25 and 26 at which all presenters and moderators must have committed to attend in person in Vancouver
- In-person workshops and roundtables at the P2P-FCFA 2024 Conference for LIPs and RIF on November 27 at which all presenters and moderators must have committed to attend in person in Vancouver
- Virtual workshops and roundtables during the P2P 2024 National Conference on November 25 and 26 at which all presenters and moderators will be remote
- Virtual workshops and roundtables at the P2P-FCFA 2024 Conference for LIPs and RIF on November 27 at which all presenters and moderators will be remote.

Workshops and roundtables in English and French are invited. We must receive your workshop or roundtable submission by **July 29** in order for it to be considered.

[Click here for more information and to submit a workshop and/or roundtable proposal](#)

## Call for Proposals for Posters

On the evening of November 25, an in-person poster session accompanying a cocktail reception will be held to showcase the work of attendees. You may choose to present your poster in person (with a version also available on the virtual conference platform) or only virtually. We must receive your poster submission by **July 29** in order for it to be considered, specifying at this time whether you will be presenting in person or only virtually.

Southwestern Ontario, the project identifies barriers that racialized (versus non-racialized) newcomers face when accessing settlement services in these communities and proposes evidence-based recommendations to address these barriers, with potential applications in similar communities across Canada. An intersectional Gender-based Analysis Plus (GBA+) approach was adopted throughout the research process.

[More information](#)

## Pathways to Prosperity Virtual Workshop Series

The Pathways to Prosperity 2024 Virtual Workshop Series takes place on the third Tuesday of each month at 1:00 – 2:15 PM ET.

On **Tuesday July 16 at 1:00 PM ET**, the workshop will focus on **How Do Provincial and Municipal Governments Utilize Research?**

How do governments use research? How can academics improve the impact of their research? Past P2P workshops have examined these questions among federal government departments. In this workshop, we expand the question to examine the use of research among provincial and municipal governments.

Speakers include:

- **Jill Tansley, City of London**
- **Stephen Chase, Government of New Brunswick**

Click here for more information and to submit a poster proposal

## Gender-Based Violence Response Forum

November 24, 2024

In Person

Hyatt Regency Hotel, Vancouver

We are pleased to announce that on the afternoon of Sunday November 24th from 12:30 PM to 5:00 PM (lunch will be included), the Gender-Based Violence (GBV) Strategy Project is once again hosting a forum about GBV responses in agencies when working with newcomers, immigrants, and refugees using a trauma and violence-informed and survivor centred approach. Come and continue the conversation as we work together to combat gender-based violence. All interested parties are welcome to attend this event.

Register here

## National LIP Network Summit

November 28, 2024

In Person

Hyatt Regency Hotel, Vancouver

The 2024 National LIP Network Summit will take place on November 28, 9:00 AM to 3:00 PM. This event is an opportunity for LIP staff from across Canada to think both practically and creatively about collaboration and mutual support. This event is aimed at LIP staff specifically. Due to space limitations, we ask that **only one staff member per LIP** register for this event.

Register here

## Registration, Hotel and Travel Information

### Registration

For information about registration fees and to register for the Conference, Forum, and Summit, [please click here](#). Note that early bird registration fees are available until **September 30** only.

- Brian Vatne, Government of British Columbia

This workshop is ideal for academics, graduate students, and independent researchers interested in designing, conducting, and disseminating policy-relevant research, as well as practitioners interested in improving the relevance of evidence-based data collection within their organizations.

Registration for this workshop is almost at capacity so register soon to avoid disappointment at:

<https://bit.ly/researchforgovt>



REGISTRATION NOW OPEN  
Pathways to Prosperity  
2024 National Conference



Hyatt Regency Hotel  
Vancouver

**November 24, 2024:**

Gender-Based Violence Response  
Forum  
In Person

**November 25 - 26, 2024:**

P2P 2024 National Conference  
In Person and Virtual

**November 27, 2024:**

P2P-FCFA Conference for Local  
Immigration Partnerships and  
Réseaux en immigration  
francophone  
In Person and Virtual

**November 28, 2024:**

National LIP Network Summit  
In Person



Register here

### Hotel Information

A block of rooms has been reserved at the Hyatt Regency Hotel in Vancouver for the conference week. The rate is \$219.00 per night for a Traditional King or Double Room, subject to availability. Our room block always fills up quickly so be sure to book early to guarantee your room. [Please click here](#) to book your accommodation or call the hotel at +1 604 683-1234 and provide the code **G-PAT1**.


Book your accommodation

### Travel Discounts

Travel discount fares for registered attendees of the Pathways to Prosperity 2024 National Conference are available for **Air Canada** and **WestJet**. Click the 'discount code' button for more information.

Discount code

 Share This Email

 Share This Email

 Share This Email



Numéro :  
juillet 2024

# LA DÉPÊCHE VVP

BULLETIN ÉLECTRONIQUE DE VOIES VERS LA PROSPÉRITÉ

## Conférence nationale 2024 de Voies vers la prospérité

**Soutenir les nouveaux arrivants au Canada: une feuille de route pour une collaboration en vue d'un impact collectif**

**25-26 novembre 2024 : Conférence nationale 2024 de VVP  
En personne et En ligne**

**27 novembre 2024 : Conférence VVP-FCFA pour les Partenariats locaux d'immigration et les Réseaux en immigration francophone  
En personne et En ligne**

 Network for Economic and Social Trends (NEST) 

**Discrimination et autres problèmes vécus par les nouveaux arrivants racialisés lors de l'accès aux services d'établissement dans le sud-ouest de l'Ontario**



Zsófia Aposton Villalba, Rama Etoulabi, Emily G. Nielsen, Victoria M. Esses, Allegra Van Klínik, Okikah Desmond Ofori, Cornelius K. A. Pienah, Nelson Qiu, Sweta Thakur, Rita Thapa Budhathoki, Haniya Waseem, & Valeria Yakushko

mai 2024

Financé par :

Funded by:



Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada

Immigration, Refugees and Citizenship Canada

## Hôtel Hyatt Regency, Vancouver



Nous sommes ravis d'annoncer que l'oratrice principale de la Conférence nationale 2024 de Voies vers la Prospérité est **Jennilee Austria-Bonifacio**. Après avoir travaillé dans plusieurs conseils scolaires en tant qu'agente d'établissement, conférencière et chercheuse communautaire, Jennilee a fondé Filipino Talks, un programme qui jette des ponts entre les éducateurs et les familles philippines. Son travail auprès de plus de 1

200 jeunes nouveaux arrivants philippins a inspiré son premier roman, [Reuniting With Strangers](#), qui a été finaliste du Jim Wong-Chu Emerging Authors Award, a reçu une médaille d'argent pour la fiction multiculturelle dans le cadre des Independent Book Publishing Awards, a été nommé l'un des meilleurs livres de 2023 de la CBC et a été sur la liste longue pour les Toronto Book Awards et Canada Reads 2024. Parallèlement à ses réalisations littéraires, son parcours dans le secteur de l'établissement se poursuit, puisqu'elle occupe actuellement le poste de spécialiste des communications et de la sensibilisation aux programmes au sein de Together Project, une initiative de MakeWay. Née et élevée à Sarnia, en Ontario, Jennilee vit à Toronto, où elle est membre fondatrice de Salaysay, un collectif d'écrivains philippino-canadiens dont les œuvres couvrent tous les genres et toutes les générations.

[S'inscrire ici](#)

### Appel à propositions pour les ateliers et les tables-rondes

Nous organiserons des ateliers et des tables-rondes simultanés, en personne et virtuels, lors de la Conférence nationale 2024 de VVP et de la conférence VVP-FCFA pour les PLI et les RIF.

#### Des propositions peuvent être soumises pour :

- Des ateliers et tables-rondes en personne lors de la conférence nationale 2024 de VVP, les 25 et 26 novembre, auxquels tous les présentateurs et modérateurs doivent s'être engagés à participer en personne à Vancouver.
- Des ateliers et tables-rondes en personne lors de la conférence VVP-FCFA 2024 pour les PLI et les RIF, le 27 novembre, à laquelle tous les présentateurs et modérateurs doivent s'être engagés à

Le Western Network for Economic and Social Trends (NEST – Réseau des tendances économiques et sociales de Western) et le partenariat Voies vers la prospérité (VVP) ont le plaisir de publier leur rapport conjoint intitulé [Discrimination et autres problèmes vécus par les nouveaux arrivants racialisés lors de l'accès aux services d'établissement dans le sud-ouest de l'Ontario](#). Ce rapport est basé sur un projet qui explore les obstacles rencontrés par les nouveaux arrivants racialisés dans l'accès aux services d'établissement - y compris le racisme et la discrimination dont ils peuvent faire l'objet - dans les petites et moyennes communautés du sud-ouest de l'Ontario.

Grâce à des entretiens avec 94 nouveaux arrivants et 15 informateurs clés dans huit régions du sud-ouest de l'Ontario, le projet identifie les obstacles auxquels les nouveaux arrivants racialisés (par rapport aux non-racialisés) sont confrontés lorsqu'ils accèdent aux services d'établissement dans ces communautés et propose des recommandations fondées sur des données probantes pour lever ces obstacles, avec des applications potentielles dans des communautés similaires à travers le Canada. Une approche intersectionnelle de l'analyse comparative entre les sexes plus (ACS+) a été adoptée tout au long du processus de recherche.

[Lire plus](#)

participer en personne à Vancouver.

- Des ateliers et tables-rondes virtuels lors de la conférence nationale 2024 de VVP, les 25 et 26 novembre, auxquels tous les présentateurs et modérateurs seront présents à distance.

- Des ateliers et tables-rondes virtuels lors de la conférence VVP-FCFA 2024 pour les PLI et les RIF, le 27 novembre, auxquels tous les présentateurs et modérateurs seront présents à distance.

Les ateliers et tables-rondes en anglais et en français sont les bienvenus. Les propositions d'ateliers et de tables-rondes doivent nous parvenir avant le **29 juillet** pour être prises en considération.

[Cliquez ici pour plus d'informations et pour soumettre une proposition d'atelier et/ou de table ronde](#)

## Appel à propositions pour affiches

Le soir du 25 novembre, une séance d'affiches en personne accompagnée d'un cocktail sera organisée pour présenter les travaux des participants. Vous pouvez choisir de présenter votre affiche en personne (avec une version également disponible sur la plateforme de conférence virtuelle) ou uniquement virtuellement. Votre proposition d'affiche doit nous parvenir avant le **29 juillet** pour être prise en considération, en précisant à ce moment-là si vous présenterez votre affiche en personne ou seulement virtuellement.

[Cliquez ici pour plus d'informations et pour soumettre une proposition d'affiche](#)

---

## Forum sur les réponses à la violence fondée sur le genre

**24 novembre 2024**

**En personne**

**Hôtel Hyatt Regency, Vancouver**

Nous avons le plaisir d'annoncer que l'après-midi du dimanche 24 novembre de 12h30 à 17h00 (le diner sera inclus), le Projet de Stratégie sur la violence basée sur le genre (VBG) organise à nouveau un forum sur les réponses à la VBG dans les agences qui travaillent avec les nouveaux arrivants, les immigrants et les réfugiés en utilisant une approche centrée sur les survivant.e.s et tenant compte des traumatismes et de la violence. Venez poursuivre la conversation alors que nous travaillons ensemble pour combattre la violence basée sur le genre. Toutes les parties intéressées sont invitées à participer à cet événement.

## Série d'ateliers en ligne de Voies vers la prospérité

La série d'ateliers virtuels Voies vers la prospérité 2024 a lieu le troisième mardi de chaque mois, de 13h00 à 14h15 (HE).

Le **mardi 16 juillet à 13h00 (HE)**, l'atelier portera sur le thème suivant : **Comment les gouvernements provinciaux et municipaux utilisent-ils la recherche ?**

Comment les gouvernements utilisent-ils les résultats de recherche ? Comment les universitaires peuvent-ils améliorer l'impact de leurs recherches ? Les ateliers VVP précédents ont examiné ces questions au sein des ministères du gouvernement fédéral. Dans cet atelier, nous élargissons la question pour examiner l'utilisation de la recherche au sein des gouvernements provinciaux et municipaux.

Les conférenciers comprennent:

- Jill Tansley, Ville de London
- Stephen Chase, Gouvernement du Nouveau-Brunswick
- Brian Vatne, Gouvernement de la Colombie-Britannique

Cet atelier est idéal pour les universitaires, les étudiants diplômés et les chercheurs indépendants qui s'intéressent à la conception, à la réalisation et à la diffusion de recherches pertinentes pour les politiques, ainsi que pour les praticiens qui souhaitent améliorer la pertinence de la collecte de données factuelles au sein de

S'inscrire ici

## Sommet national du réseau des PLI

28 novembre 2024

En personne

Hôtel Hyatt Regency, Vancouver

Le Sommet national du réseau des PLI 2024 aura lieu le 28 novembre, de 9h00 à 15h00. Cet événement est l'occasion pour le personnel des PLI de tout le Canada de réfléchir de manière pratique et créative à la collaboration et au soutien mutuel. Cet événement s'adresse spécifiquement au personnel des PLI. En raison du nombre limité de places, nous demandons **qu'un seul membre du personnel par PLI** s'inscrive à cet événement.

S'inscrire ici

## Informations sur l'inscription, l'hôtel et les déplacements

### Inscription

Pour plus d'informations sur les frais d'inscription et pour s'inscrire à la conférence, au forum et au sommet, [veuillez cliquer ici](#). Notez que les frais d'inscription anticipée sont disponibles jusqu'au **30 septembre** seulement.

S'inscrire ici

### Informations sur l'hôtel

Un bloc de chambres a été pré-réservé à l'hôtel Hyatt Regency de Vancouver pour la semaine de la conférence. Le tarif est de 219 \$ par nuit pour une chambre King ou Double traditionnelle, sous réserve de disponibilité. Notre bloc de chambres se remplit toujours rapidement, alors assurez-vous de réserver tôt pour garantir votre chambre. [Veuillez cliquer ici](#) pour réserver votre chambre ou appelez l'hôtel au +1 604 683-1234 et donnez le code **G-PAT1**.

Réservez votre chambre d'hôtel

### Rabais sur les déplacements

Des réductions pour les participants inscrits à la Conférence 2024 de Voies vers la prospérité sont disponibles sur **Air Canada** et **WestJet**. Cliquez sur "code de rabais" pour plus

leurs organisations.

L'inscription à cet atelier est presque complète, alors inscrivez-vous rapidement pour éviter toute déception à:

<https://bit.ly/researchforgovt>



VOIES VERS LA  
PROSPÉRITÉ

Promouvoir des communautés accueillantes au Canada

LES INSCRIPTIONS SONT  
MAINTENANT OUVERTES

Conférence nationale 2024  
de Voies vers la prospérité



Hôtel Hyatt Regency  
Vancouver

**24 novembre 2024 :**

Forum sur les réponses à la violence  
fondée sur le genre  
En personne

**25 - 26 novembre 2024 :**

Conférence nationale 2024 de VVP  
En personne et En ligne

**27 novembre 2024 :**

Conférence VVP pour les  
Partenariats locaux d'immigration et  
les Réseaux en immigration  
francophone  
En personne et En ligne

**28 novembre 2024 :**

Sommet national du réseau des PLI  
En personne



Partager cet e-mail



Partager cet e-mail



Partager cet e-mail

d'informations.

Code de rabais

Contact us and follow us on social media / Contactez-nous et suivez-nous sur les médias sociaux



Funded by:

Financé par :



Immigration, Refugees  
and Citizenship Canada

Immigration, Réfugiés  
et Citoyenneté Canada

Pathways to Prosperity Partnership | c/o University of Western Ontario | London, ON N6A 5C2  
CA

[Unsubscribe](#) | [Update Profile](#) | [Constant Contact Data Notice](#)



Try email marketing for free today!